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Abstract:

This study aims to measure the rate of social and individual return for investment
in the university education at Adrar University. The model adopted took up the method
of return/cost of human capital as it is the best way to evaluate social projects.

In light of the study, it was found that the economic feasibility of investment in
higher education at the individual and the social level exists, in which we have acquired
the rate of social return measured by 10.34%, and the return per capita rate is 13.27%.
These rates are higher than the interest rate prevailing in the market for the period of
2008/2011.

measure the rate of social - cost of human capital - evaluate social projects- investment
in higher education

Résumé

Cette étude vise a mesurer le taux de rendement social et individuel pour
I'investissement dans l'enseignement universitaire a l'université d’Adrar. Le modele
adopté analyse la méthode de rendement/cout du capital humain parce qu'il représente
la meilleure fagcon d’évaluer les projets sociaux. L’étude a révélé que la faisabilité
économique de l'investissement dans l’enseignement supérieur existe au niveau
individuel et social, ou nous avons acquis un taux de 10.34% pour le rendement social
et un rendement de 13.27% pour le rendement per capita. Ces deux taux sont beaucoup
plus importants que le taux d’'intérét en vigueur sur le marché pour la période
2008/2011.

Mots clés. mesurer le taux de rendement - analyse la méthode de rendement - cout du
capital humain - d’évaluer les projets sociaux




